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ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 08.08.2022, în şedinţa extraordinară-de îndată a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr.  87 din 04.08.2022 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr. 87/04.08.2022. Materialele înscrise pe ordinea de 

zi au fost comunicate consilierilor locali pe suport hârtie. La şedinţă participă dl. Baltariu cu o 

pancartă - care filmează şi alte 3 persoane din comuna Leorda. 

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

 

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 15.07.2022 

2. Proiect de hotărâre privind revocarea HCL nr. 35/30.06.2022 

3. Proiect de hotărâre privind revocarea HCL nr. 36/30.06.2022 

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea  demarării procedurii legale de achiziţie teren 

extravilan în vederea implementării proiectului aferent obiectivului de investiţii 

„DEZVOLTAREA REȚELELOR INTELIGENTE DE DISTRIBUȚIE A GAZELOR 

NATURALE ÎN VEDEREA CREȘTERII NIVELULUI DE FLEXIBILITATE, 

SIGURANȚĂ ȘI EFICIENȚĂ ÎN OPERARE, PRECUM ȘI DE INTEGRARE A 

ACTIVITĂȚILOR DE TRANSPORT, DISTRIBUȚIE ȘI CONSUM FINAL ÎN COMUNA 

LEORDA ȘI LOCALITĂȚILE APARȚINĂTOARE (BELCEA, COSTINEȘTI, DOLINA, 

LEORDA, MITOC), JUDEŢUL BOTOŞANI” 

5. Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului Local Leorda ca 

membru în comisia de evaluare a activității manageriale desfășurate de directorii și 

directorii adjuncți din unitățile de învățământ preuniversitar 

6. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local 

7. Proiect de hotărâre privind actualizarea date de identificare a unor bunuri care aparțin 

domeniului public al comunei Leorda, județul Botoșani 

 
  

 

Se supune la vot ordinea de zi. 

 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

Dl. Grădinaru: doreşte să solicite acordul Consiliului Local de a transmite şedinţa live pe 

facebook.  

Dl. Angheluşi: dacă nu se păstrează un ton adecvat şi cuvincios, fără injurii şi insulte, ce 

să transmitem? Un circ? 

Se supune la vot solicitarea dlui. Grădinaru. 
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Se respinge cu 3 voturi pentru şi 8 abţineri. 

 

 

Domnul primar predă cuvântul președintelui de ședință. 

Dl. secretar: solicită dlui. Baltariu să întrerupă filmarea. 

Dl. Baltariu: eu mă filmez pe mine, nu şedinţa. 

Dl. Grădinaru: are dreptul să se filmeze singur. Dacă el transmite live, poate fi sancţionat. 

El nu transmite. Nu ne filmează pe noi. 

 

Președintele de ședință prezintă punctul 1 al ordinii de zi: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa ordinară din 15.07.2022 

 

Dl. Urigiuc: o să mă axez pe ultima parte şi anume Diverse. Dl. primar a început cu nişte 

ameninţări asupra mea. Aduc la cunoştinţa tuturor că am un titlu de proprietate eliberat în anul 

2002. Am clădiri anexe gospodăreşti, din anul 1986, plătesc impozit pe ele. A fost făcut şi un 

inventar al anexelor gospodăreşti în anul 1999. Cu toate acestea dl. primar de 1 an şi jumătate 

nu îmi eliberează şi nu îmi avizează planul de încadrare. Nici certificat fiscal. 

Dl. Hamburdă: este aşa ceva în procesul verbal? Acestea sunt probleme personale. 

Dl. Urigiuc: dl. primar spune că sunt vecin cu dl. Fedor şi că între mine şi el există un 

drum. 

Dl. Hamburdă: acestea sunt probleme personale. 

Dl. Urigiuc: vă rog să îmi eliberaţi actele. 

Dl. primar: vă rog să vă luaşi construcţiile de pe domeniul public. 

Dl. Urigiuc: faceţi un abuz în serviciu. 

Dl. primar: vă rog să vă adresaţi instanţelor judecătoreşti şi nu în şedinţele de consiliu 

local. 

Dl. Grădinaru: nu zic că nu este întocmit bine. Dle. secretar mai sunt scăpări. Vă rog să 

corectaţi. Legat de discuţiile la diverse, vreau să vă reamintesc un singur lucru: v-aţi intersectat 

cu această problemă de când sunteţi primar-se poate elibera un plan de amplasament dacă acel 

teren este suprapus cu alt teren? Nu! 

Dl. primar: aţi făcut verificările, eu le-am făcut. 

Dl. Grădinaru - eu personal am vorbit cu inginera care l-a eliberat. 

Dl. primar: puteţi veni să vă dau acte.  

Dl. Angheluşi: noi trebuie să discutăm ce este trecut în procesul verbal, dacă lipseţte sau 

nu ceva. Nu despre litigii. Nu este momentul acum.  

  

 Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 10 voturi pentru şi 1 abţinere. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

 2. Proiect de hotărâre privind privind revocarea HCL nr. 35/30.06.2022 
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Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat la comisii. A primit aviz 

favorabil.  

Dl. Grădinaru: stimaţi colegi, stimate dle. iniţiator şi stimate dle. secretar, ştiţi prea bine că 

în şedinţa din 30.06.2022 v-am explicat amănunţit că este ilegală şi nu m-aţi ascultat. V-am 

spus că fac sesizare la prefectură. Poftim, prefectura v-a revocat hotărârea. Nu trebuie să vă 

uitaţi la dl. primar. Datoria noastră este să îndreptăm lucrurile greşite la acest proiect.. Asta am 

făcut, am îndreptat. 

Dl. Angheluşi: sunt structuri şi la nivel central care au rolul de a elabora legi. Legiuitorul 

a ştiut că se pot strecura greşeli voite sau nevoite de aceea a făcut alte structuri care să verifice 

greşelile, cum ar fi Curtea Constituţională. Pregătirea noastră ne poate induce în eraore. Aici, 

chiar îl felicit pe dl. Grădinaru. A avut dreptate. Dar asta nu trebuie să sară peste casă. Nu 

trebuie să ridicăm tonul, să bătem cu pumnul în masă. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 

 

3. Proiect de hotărâre privind privind revocarea HCL nr. 36/30.06.2022 

 

Dl. Angheluşi: întradevăr, făcând calculul, nu a fost întrunit cvorumul pentru vot. Aici dl. 

secretar a greşit, a lipsit de la matematica, ca o glumă. 

Dl. Grădinaru: v-am adus la cunoştinţă la fel, articole care arată clar modul de calcul. 

Când i-am spus dlui secretar că nu este corect, a spus că da. Iată că prefectura a spus că nu.  

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre. 

Se aprobă cu număr de 11 voturi pentru. 

 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea  demarării procedurii legale de achiziţie 

teren extravilan în vederea implementării proiectului aferent obiectivului de investiţii 

„DEZVOLTAREA REȚELELOR INTELIGENTE DE DISTRIBUȚIE A GAZELOR 

NATURALE ÎN VEDEREA CREȘTERII NIVELULUI DE FLEXIBILITATE, 

SIGURANȚĂ ȘI EFICIENȚĂ ÎN OPERARE, PRECUM ȘI DE INTEGRARE A 

ACTIVITĂȚILOR DE TRANSPORT, DISTRIBUȚIE ȘI CONSUM FINAL ÎN 

COMUNA LEORDA ȘI LOCALITĂȚILE APARȚINĂTOARE(BELCEA, 

COSTINEȘTI, DOLINA, LEORDA, MITOC), JUDEŢUL BOTOŞANI” 

 

Dl. primar prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat către comisiile de specialitate. Se 

ştie situaţia. Ne luptăm demult cu adusul gazului şi toţi au promis.  

Dl. Grădinaru: inclusiv dumneavoastră. 

Dl. primar: Am luptat şi eu şi pot să vă spun că sunt cel care am învins. Vă mai pot anunţa 

că la nivel de comună s-au primit 12,5 mil. lei pentru asfaltare drumuri. Drumurile se vor 
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asfalta în funcţie de lungime. În câteva săptămâni vom primi şi banii pentru gaz. V-a fi mult 

mai mare, nu pot spune acum cât decât atunci când va apărea Hotărârea de guvern. Pentru 

implementarea proiectului cu gazul, avem nevoie de o parcelă de teren pe care să amplsăm 

SRM-ul. Asta este. 

Dl. Angheluşi: vor beneficia de această lucrare toţi locuitorii comunei, nu doar noi. 

Trebuie să privim pe termen lung. Mă declar de acord cu acest proiect. 

Dl. Grădinaru: legat de acest proiect, îl asigur că nu v-a trece cu un număr mai mare de 

voturi. Avem lege care reglementează strict problema cu SRM-ul. Nu este treaba noastră. Este 

treaba firmei care v-a trqage gazul, Transgaz. Legea 123/2012, art. 12 şi 14 care aduce 

reglementări faţă de conducta de gaz şi pe unde trece. Este dreptul de servitute, stimaţi colegi şi 

dle. primar. Cu asta se acupă această lege, cu dreptul uz si de servitute. Nu trebuie să 

achiziţionăm noi teren, din bugetul local, că aşa vrea dl. primar. Să de-a Dumnezeu să îl 

aduceţi. Aţi avut gaz, adus de dl. Safir. I-aţi dat cu piciorul, dvs sunteţi singurul vinovat. Nu 

altcineva. Avem contract semnat pentru a trage gaz? Nu avem! Câtă suprafaţă trebuie? Este 

specificatr în proiect câţi metri trebuie? Respectaţi legea! Acest proiect 100% îl contest la 

prefectură şi  voi avea câştig de cauză. Ce facem cu terenul dacă nu obţineţi finanţare? Când 

aveţi finanţare, veniţi în faţa consiliului local şi aprobăm achiziţia, dacă nu se poate cu dreptul 

de servitute. 

 

Se supune la vot.  

Se aprobă cu număr de 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

 5. Proiect de hotărâre privind desemnarea unui reprezentant al Consiliului Local 

Leorda ca membru în comisia de evaluare a activității manageriale desfășurate de directorii și 

directorii adjuncți din unitățile de învățământ preuniversitar. 

  

 Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. 

 Dl. Angheluşi: persoana care va fi desemnată să ne reprezinte, trebuie să ducă părerea noastră 

şi nu părerea personalaă, legat de activitatea managerială. Nu se impune o persoană care să aibă 

anumite grade. Propun pe dl. Grădinaru. 

 DL. Hamburdă: propun pe dl. Maloş. 

 

 Se supune la vot: 

 Pentru dl. Grădinaru: 3 voturi pentru, 7 abţineri. 

 Pentru dl. Maloş: 7 voturi pentru şi 3 abţineri. 

 

 Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

 6. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local. 

 

  

  Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. Este vorba despre sumele primite din donaţii 

de la sponsori pentru organizarea zilei comunei, achitare facturi cu amenajarea curţii de la 
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sediul interimar al primăriei şi pentru şcoală de achitat facturi pentru achiziţie lemne şi energie 

electrică. Sunt facturi restante la şcoală. 

Dl. Angheluşi: sunt bani pe care-i mutăm dintr-un capitol în altul. Trebuie plătite, asta e. 

Dl. Grădinaru: legat de acest proiect, dle. ordonator şi cu dna. contabilă de ce nu aţi 

prezentat contul de execuţie? Trebuia în luna iulie. Au fost defrişaţi atâţia copaci, unde sunt 

lemnele? Sunt inventariate? O să cer scris. Cu energia electrică, am implementat sistem 

inteligent de iluminat şi noi tot dăm bani? Unde este lista cu persoanele care au sponsorizat? Să 

ştim şi noi. Au fost încheiate contracte? Trebuie să ştim şi noi. Văd că luaţi nişte bani de la 

pregătire profesională. Dacă spunea dl. Angheluşi că suntem nepregătiţi, trimiteţi-ne la 

pregătire. Prindeţi nişte bani şi apoi îi mutaţi dintr-o parte în alta. Aceastp rectificare este un 

fals. Nu pot vota acest proiect. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

7. Proiect de hotărâre privind actualizarea date de identificare a unor bunuri care aparțin 

domeniului public al comunei Leorda, județul Botoșani 

 

 Dl. primar: prezintă proiectul de hotărâre. La nivel s-a implementat proiect european, şi la 

final avem obligaţia de a intabula acele drumuri şi prezentare către AFIR.  Ulterior, după intabulare 

vom înainta către Minister actualizarea. 

 Dl. Angheluşi: s-a încercat acum, prin acest proiect să fie acceptat şi de organele superioare, 

să se ţină cont de cele solicitate de prefectură. 

 Dl. Grădinaru: am mai avut o hotărâre pe care am abrogat-o. Aceasta v-a avea aceeaşi soartă. 

Unde este art. 289 din OUG nr. 57/2019? Este legat de inventarul bunurilor. Trebuie să se 

regăsească punctul de vedere al ministerului, al comisiei de inventariere. O să o contest şi pe asta. 

Urmaţi paşii cum trebuie. Pur şi simplu nu ţineţi cont de ce trebuie făcut. Dna. de la prefectură mi-a 

spus că a fost trimisă o circulară legat de acest tip de hotărîri. Daţi-mi şi mie să o citesc, poate nu aţi 

înţeles-o bine domnule secretar. Am vrut să vă sun şi să o aduceţi. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot Proiectul de hotărîre în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru şi 3 împotrivă. 

 

 

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                          SECRETAR GENERAL,  

HAMBURDĂ MIHAI                        LUNGU CORNEL 

 

 

 

 


